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Protokół Nr XIII/03 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej w dniu 30 października 2003 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Gostyniu 
 
 
Ad 1)  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Curyk o godzinie 17:00 otworzył 

trzynastą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego.  

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 

kworum. Rada Powiatu liczy 19 radnych. Podczas stwierdzania kworum na sali 

obrad obecnych było 19 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad 2)  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił proponowany porządek 

obrad XIII sesji Rady Powiatu. Zaproponował, aby w pkt. 8 c) wpisać: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

„Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego” , natomiast dotychczasowy 

punk 8 c-„ Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2003 rok” rozpatrzyć jako pkt. 8 h). 

 

Zaproponowana poprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 

„za”.  

Porządek obrad wraz ze zmianą został przyjęty w wyniku głosowania: 19 

głosów „za”. 
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Ad 3)  

Protokół Nr XII/03 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego został przyjęty w 

wyniku głosowania: 19 głosów „za”. 

  

Ad 4) 
 
Starosta Pani Elżbieta Palka przedstawiła informacje z działalności Zarządu 

Powiatu z dnia 17 października 2003 roku.  

Informacje z działalności Zarządu Powiatu w dniach 25 września br., 9 

października br. i  17 października stanowią załączniki do protokołu. 

 
Ad. 5) 
 
Radni zadali następujące pytania dotyczące informacji z działalności 

Zarządu Powiatu: 

Radny Pan Andrzej Czupryński zwrócił się o udzielenie szerszej informacji na 

temat pkt. 5 informacji z działalności Zarządu z dnia 25 września br. dotyczącej  

pisma z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu w sprawie 

funkcjonowania domów pomocy społecznej oraz decyzji Zarządu, że należy 

wszcząć procedurę zmierzającą do przekwalifikowania Domu Pomocy 

Społecznej w Chwałkowie. Ponadto radny – w związku z informacją z dnia 9 

października br. pkt 1f) dotyczącą podjęcia przez Zarząd Powiatu uchwały w 

sprawie ogłoszenia przetargu ustnego nieograniczonego na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej położonej w Pogorzeli przy ul. Parkowej oraz 

ustaleniem terminu przetargu na dzień 30 października br.- zapytał, jaki jest 

wynik przeprowadzonego przetargu.   

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski poinformował, że w dniu dzisiejszym 

odbył się przetarg, jednak z uwagi na brak zainteresowanych zakończył się 

wynikiem negatywnym. Dodał, że brak zainteresowania może wynikać z faktu, 

że nieruchomość ta obciążona jest 4 umowami najmu. Również osoba, która 
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zgłaszała wolę nabycia ww. nieruchomości i tym samym zainicjowała działania 

powiatu, poinformował, że nie przystąpiła do przetargu ze względu na zbyt dużą 

cenę wywoławczą, nawet przy 50% bonifikacie, jaka obowiązuje przy obiektach 

zabytkowych. Jednocześnie osoba ta nie wyklucza udziału w kolejnym 

przetargu, o ile cena wywoławcza zostanie obniżona. Ponadto zwrócił się o 

zabezpieczenie mu na terenie powiatu gruntu o pow. ok. 3 ha z przeznaczeniem 

pod ewentualne przedsiębiorstwo. Kwestia ogłoszenia kolejnego przetargu 

zostanie rozpatrzona na najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu.  

Starosta Pani Elżbieta Palka odpowiadając na pytanie dotyczące DPS- 

Chwałkowo wyjaśniła, że powiat zwrócił się z pismem do Wojewody 

Wielkopolskiego w sprawie określenia zakresu działań, jakie może podjąć 

powiat w zakresie domów pomocy społecznej, a szczególnie w przypadku 

Domu Pomocy Społecznej w Chwałkowie, który jest przeznaczony dla dzieci                

i młodzieży, a tymczasem zamieszkują go w chwili obecnej prawie sami dorośli. 

W piśmie Wojewody zostało wskazane, że aby uzyskać zgodę na zmianę typu 

domu pomocy społecznej przeznaczonego dla dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnych intelektualnie na placówkę przeznaczoną dla dorosłych, 

należy złożyć do wojewody Wielkopolskiego umotywowany wniosek w 

przedmiotowej sprawie, zwierający m.in. analizę struktury wieku mieszkańców. 

Obecnie w DPS Chwałkowo mieszka 65 osób, w tym 61 osób powyżej 18 roku 

życia. Ponadto należy zastanowić się, co dalej zrobić z budynkiem pałacu w 

DPS Chwałkowo. W tej sprawie odbyło się spotkanie z Burmistrzem Krobi, 

Przewodniczącym Rady Miejskiej Krobi, Przewodniczącym Rady Powiatu oraz 

szefem Stowarzyszenia „Nasz Dom”, które działa w Chwałkowie. Są obecnie 

rozważane dwie możliwości dotyczące pałacu- utworzenie tam warsztatów 

terapii zajęciowej, bądź domu środowiskowego. Burmistrz Krobi Pan Mirosław 

Waluś ma przekazać odpowiedź, czy gmina będzie partycypować w kosztach 

remontu pałacu.  
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Radny Pan Kazimierz Musielak w nawiązaniu do pkt. 3 informacji z dnia 25 

października 2003 roku  dotyczącego pozytywnego zaopiniowania przez Zarząd 

projektu decyzji ustalającej warunki zabudowy działek położonych w Poniecu  

zapytał, jakich działek dotyczy projekt decyzji.  

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski poinformował, że projekt decyzji 

dotyczy warunków zabudowy dla inwestycji: budowa budynku magazynowego 

trocin i portierni położonych w miejscowości Poniec na wniosek „Woldrew” Sp. 

z o.o., ul. Gostyńska 23, Poniec. Wicestarosta dodał, że zgodnie z nowymi 

przepisami Zarząd Powiatu został zobowiązany do wydawania postanowień 

dotyczących opiniowania decyzji ustalających warunki zabudowy. 

Szczegółowa informacja zostanie przekazana radnemu na piśmie. 

 

Ad. 6) 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk poinformował, że nie wpłynęły żadne 

interpelacje.  

 

Ad. 7) 

W punkcie „Składanie zapytań radnych” nie zabrano głosu.  

 

Ad. 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Podrzeczu  przedstawił Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski. 

Poinformował, że przedmiotowa nieruchomość stanowiąca część działki nr 

170/15 o powierzchni 7,5 m2 niezbędna jest Powiatowi Gostyńskiemu w celu 

wykonania planowanej modernizacji drogi powiatowej nr 21 486 

w miejscowości Podrzecze – wykonanie chodnika dla pieszych. Z uwagi na 

ograniczoną szerokość pasa drogowego planowana przebudowa możliwa jest 

wyłącznie przy wykorzystaniu terenu sąsiadującej nieruchomości. Dyrektor 

PZD uzgodnił z właścicielami nieruchomości, że przekazanie gruntu nastąpi              
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w zamian za przesunięcie ogrodzenia działki. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie (uchwała nr 15/44/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Radny Pan Andrzej Pospieszyński zapytał, ile powiat zapłaci za ww. kawałek 

gruntu. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer 

powiedział, że w wyniku modernizacji drogi stało się konieczne zwężenie 

chodnika na długości 13 m z 1,5 m do kilkudziesięciu centymetrów. Członkowie 

wspólnoty mieszkaniowej pobliskiego budynku sami zadeklarowali przekazanie 

kawałka gruntu celem zachowania szerokości chodnika. W zamian za 

przekazanie gruntu powiat wykona przesunięcie ogrodzenia działki. Koszty 

przesunięcia ogrodzenia odpowiadają kwocie, za jaką powiat mógłby nabyć ten 

grunt, tj. ok. 400-500 zł.  

 

Uchwała Nr XIII/79/03 Rady Powiatu w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonej w Podrzeczu została podjęta w wyniku głosowania- 

18 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

Ad. 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych przedstawiła Starosta 

Pani Elżbieta Palka. Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 90 ust. 4 

ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji 

dla niepublicznych szkół i placówek, dla których dana jednostka samorządu jest 

właściwa do ich prowadzenia. Przepis art. 90 ust. 3 cytowanej ustawy 
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przewiduje dotowanie szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych 

w wysokości nie mniejszej niż 50% ustalonych w budżecie powiatu wydatków 

bieżących ponoszonych w szkołach tego samego typu i rodzaju dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Gostyński. W przypadku braku na terenie 

powiatu szkoły publicznej danego typu i rodzaju podstawą do ustalenia 

wysokości dotacji są wydatki bieżące ponoszone przez najbliższy powiat na 

prowadzenie takiej szkoły. W związku  z tym, iż w miesiącu wrześniu bieżącego 

roku do ewidencji szkół niepublicznych prowadzonej przez Powiat Gostyński 

wpisana została szkoła niepubliczna, która następnie otrzymała uprawnienia 

szkoły publicznej, powstanie od 1 stycznia 2004 r. obowiązek udzielenia dotacji 

z budżetu powiatu dla szkoły.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała Nr 15/45/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. (uchwała 

Nr 13/36/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Starosta Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że w § 2 pkt 2 projektu ustawy 

zdanie powinno zaczynać się słowem „Podstawę”, a nie jak jest w projekcie 

uchwały „Podstawą”. 

Radny Pan Andrzej Czupryński zwrócił się z zapytaniem, jakich szkół dotyczy 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że szkoła nosi nazwę „Korporacja 

Oświatowa DELTA” z Międzychodu.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, czym zajmuje się ta szkoła. 

Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że korporacja zajmuje się 
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prowadzeniem szkół , w tym również na terenie powiatu gostyńskiego prowadzi 

np. Technikum Ochrony Mienia. 

 

Uchwała Nr XIII/80/03 Rady Powiatu w sprawie trybu udzielania                       

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za” przy               

1 głosie „wstrzymującym się”. 

    

Ad. 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania 

przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego” 

przedstawiła Starosta Pani Elżbieta Palka. Poinformowała, że zgodnie z 

przepisem art. 38a ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie powiatowym, do zadań 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku należy przygotowanie powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i 

porządku publicznego. Natomiast art. 12 pkt 9b cytowanej ustawy stanowi, że 

do wyłącznej właściwości rady należy uchwalenie ww. programu. 

Bezpieczeństwo mieszkańców jest nadrzędną wartością wszelkich działań. 

Troska o bezpieczeństwo nie powinna mieć charakteru akcyjnego, lecz musi 

obejmować całokształt planowanych przedsięwzięć. Uchwalenie przez Radę 

Powiatu Gostyńskiego proponowanego programu usystematyzuje zadania w 

zakresie bezpieczeństwa i zapobiegania przestępczości, będzie podstawą 

skupiającą różne instytucje wokół tej tematyki, przyczyni się do wzrostu 

poziomu świadomości zagrożeń i zapobiegania im. 
 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku 

Publicznego Pan Jerzy Giernalczyk poinformował, że Komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. (uchwała nr 10/25/03 z dnia 29 października 

2003r.) 
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Przewodniczący Pan Piotr Curyk poinformował, że na stronie 3 programu, 

błędnie została zapisana data realizacji ww. programu. Ósmy wers od dołu 

powinien brzmieć: „Realizację założeń niniejszego programu przewidziano na 

lata 2003-2006.” 

Radny Pan Andrzej Pospieszyński zapytał, czy przestępstwa przeciwko 

funkcjonariuszowi publicznemu dotyczą tylko policjantów, czy też odnoszą się 

do innych osób. 

Radny Pan Janusz Tywoniuk zadając pytanie tej samej treści co przedmówca, 

zapytał dodatkowo, czy funkcjonariuszami publicznymi są osoby mające 

ochronę.   

Pan Kazimierz Kaminiarz wyjaśnił, że kodeks postępowania określa, którzy 

urzędnicy są funkcjonariuszami publicznymi. Natomiast informacje na temat 

funkcjonariuszy zawarte w programie dotyczą tylko policjantów.  
 

Uchwała Nr XIII/81/03 Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego” została podjęta w wyniku głosowania- 

18 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

Ad. 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady powiatu Gostyńskiego 

Nr X/63/03 z dnia 28 sierpnia 2003 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

Programu Inwestycyjnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2004- 2006 przedstawił 

Wicestarosta Pan Eugeniusz Bindrowski. Poinformował, że zgodnie z zapisami 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 

Powiatu Gostyńskiego na lata 2004-2006, przyjęty plan jest programem 

kroczącym, który może być aktualizowany w odniesieniu do możliwości 

finansowych czy aktualnych potrzeb. Jedną z najważniejszych cech 
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Wieloletniego Programu Inwestycyjnego jest to, iż stał się on jednocześnie 

planem finansowym umożliwiającym aplikowanie o środki zewnętrzne na 

realizację powiatowych inwestycji. W związku z tym Powiatowy Zarząd Dróg 

w Gostyniu zwrócił się z wnioskiem do Wielkopolskiego Oddziału 

Regionalnego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Poznaniu o 

pomoc finansową w ramach programu SAPARD na realizację inwestycji pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 21 487 Studzianna – granica powiatu”. Aby 

wniosek mógł zostać poddany dalszej analizie, konieczne jest dokonanie kilku 

poprawek. Chodzi tu przede wszystkim o zwiększenie udziału środków 

własnych o kwotę 2300 zł oraz zmniejszenie dofinansowania ze środków Unii 

Europejskiej o 6000 zł. Pozostałe zapisy Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

nie ulegają zmianie. Biorąc pod uwagę, że istnieje duża szansa na pomoc 

finansową w ramach programu SAPARD (działanie 3 – Rozwój i poprawa 

infrastruktury obszarów wiejskich, schemat 3.4 Drogi gminne i powiatowe na 

obszarach wiejskich), a proponowane zmiany finansowe nie wpływają w 

istotnym stopniu na budżet powiatu, przyjęcie uchwały w proponowanym 

brzmieniu wydaje się zasadne.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała nr 15/47/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Uwag nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XIII/82/03 Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady 

powiatu Gostyńskiego Nr X/63/03 z dnia 28 sierpnia 2003 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Gostyńskiego 

na lata 2004- 2006 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
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Ad. 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu 

przedstawił etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma. Poinformował, że w 

dniu 15 października 2003 roku Rada Społeczna przy Samodzielnym 

Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu uchwaliła zmiany do 

statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 

Zmiana w statucie jest konsekwencją podjętych wcześniej, zarówno przez Radę 

Społeczną przy SP ZOZ jak i Radę Powiatu, decyzji dotyczących pozytywnego 

zaopiniowania zamiaru utworzenia Centrum Powiadamiania Ratunkowego oraz 

przeznaczenia uchwałą Rady Powiatu środków finansowych na jego 

uruchomienie w pomieszczeniach KP PSP w Gostyniu. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. (uchwała 

nr 13/37/03 z dnia 27 października 2003 r.). 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, od kiedy planowane jest 

uruchomienie Centrum Powiadamiania Ratunkowego w budynku Straży przy ul. 

Wrocławskiej w Gostyniu.  

Etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma poinformował, że planuje się 

uruchomienie CPR od 1 grudnia br., ale jest to uzależnione od realizacji zadań 

związanych z przystosowaniem pomieszczeń i zakupem sprzętu.  

 

Uchwała Nr XIII/83/03 Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian              

w statucie Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej                    
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w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za” przy              

1 głosie „wstrzymującym się”.    

 

Ad. 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/02 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 5 grudnia 2002 roku w sprawie nawiązania stosunku pracy 

z Przewodniczącym Zarządu Powiatu Gostyńskiego przedstawił 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk. Poinformował, że zgodnie z przepisem 

art. 12 pkt 2 ustawy o samorządzie powiatowym do wyłącznej kompetencji rady 

powiatu należy między innymi ustalanie wynagrodzenia przewodniczącego 

zarządu. Rada postanowieniami § 2 i 3 uchwały Nr II/11/02 z dnia 5 grudnia 

2002 r. w sprawie nawiązania stosunku pracy z Przewodniczącym Zarządu 

Powiatu Gostyńskiego ustaliła wynagrodzenie Starosty Gostyńskiego w łącznej 

wysokości 7.928,- zł brutto w tym: 

- wynagrodzenie zasadnicze 4.500,- zł, wg XXI kategorii 

zaszeregowania, 

- dodatek funkcyjny w kwocie 1.775,- zł, według stawki „9” dodatku 

funkcyjnego tj. 250% najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 

kategorii zaszeregowania, 

- dodatek za wieloletnią pracę w kwocie 900,- zł, tj. 20% 

wynagrodzenia zasadniczego, 

- dodatek specjalny w kwocie 753,- zł, tj. wysokości 12% łącznie 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Dodatek ten 

został przyznany na okres od dnia 20 listopada 2002 r. do dnia 31 

października 2003 r. 

Ustalone składniki wynagrodzenia były zgodne z obowiązującymi (w dniu 

podejmowania uchwały) przepisami ustawy o pracownikach samorządowych 

oraz przepisami rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r w 

sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników 
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samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i 

urzędach marszałkowskich. W dniu 3 grudnia 2002 r.(rozporządzenie zostało 

opublikowane w Dz. U. Nr 210, poz. 1784 z dnia 13 grudnia 2003 r.)  Rada 

Ministrów dokonała zmiany cytowanego wyżej rozporządzenia. Zmiany 

polegały między innymi na ustaleniu nowych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego dla starostów oraz ustalaniu wysokości 

dodatku specjalnego w wysokości od 20% do 40% łącznie wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego (zgodnie z poprzednio obowiązującymi 

przepisami dodatek specjalny mógł wynosić do 40% wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego). W związku z tym, że ustalone 

wynagrodzenie dla Starosty było zgodne z przepisami prawa obowiązującymi w 

dniu podejmowania uchwały nie było konieczności dokonania zmian w 

poszczególnych składnikach tego wynagrodzenia. W dniu 31 października 2003 

r. następuję wygaśnięcie postanowień § 3 uchwały dotyczących jednego ze 

składników wynagrodzenia tj. dodatku specjalnego i należy dokonać zmian 

przedmiotowej uchwały polegających na ustaleniu nowych składników 

wynagrodzenia zgodnych z obowiązującymi od dnia 1 stycznia 2003 r. 

przepisami rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 11 lutego 2003 r. w sprawie 

zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników 

samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych                

i urzędach marszałkowskich (Dz. U. Nr 33, poz. 264). Proponowane 

wynagrodzenie wynosić będzie łącznie kwotę 7.940, - zł tj. o 12,- zł wyższe od 

dotychczasowego wynagrodzenia. Natomiast maksymalne wynagrodzenie 

starosty - wynikające z obowiązujących przepisów - może stanowić kwotę 9.880 

zł.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego  Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała nr 15/48/03 z dnia 27 października 2003 r.) 
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Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdzono, że 18 osób głosowało 

„za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”, podczas gdy na sali obecnych było 

19 radnych. W związku z powyższym głosowanie zostało powtórzone.  

 

Uchwała Nr XIII/84/03 Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały                    

Nr II/11/02 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 5 grudnia 2002 roku w 

sprawie nawiązania stosunku pracy z Przewodniczącym Zarządu Powiatu 

Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za” przy 2 

głosach „wstrzymujących się”. 

 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk ogłosił półgodzinną przerwę.  

Obrady wznowiono o godz. 18:30. 

 

Ad. 8 g)   

Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminów na wydanie przez komisje rady 

opinii o projekcie budżetu powiatu na 2004 rok przedstawił Przewodniczący 

Rady Pan Piotr Curyk.  Poinformował, że zgodnie z postanowieniami § 7 ust. 2 

uchwały Nr X/53/99 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 30 czerwca 2002 r.                

w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej komisje 

rady w terminie do dnia 30 listopada danego roku budżetowego odbywają 

posiedzenia, na których formułują na piśmie swoje opinie o projekcie budżetu. 

Natomiast zgodnie z ust. 4 opinie te przedkładane są Przewodniczącemu Rady 

oraz przedstawiane komisji budżetu, inwestycji i rozwoju gospodarczego, która 

w terminie do 10 grudnia danego roku formułuje ostateczną opinię o projekcie 

budżetu oraz przedkłada ją również przewodniczącemu rady. W związku z tym, 

iż przepisem art. 40 ust. 1 a pkt 3 (dodany przepisem art. 1 ustawy z dnia 3 
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października 2003 r. o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego w latach 1999-2003 Dz. U.  Nr 177, poz. 1725) ustawy o 

dochodach jednostek samorządu terytorialnego w latach 1999-2003 przedłużono 

termin przedłożenia projektu budżetu powiatu na rok 2004  z dnia 15 listopada 

na 15 grudnia, nie można zachować terminów dotyczących wydania opinii przez 

komisje rady, określonych w cytowanych postanowieniach § 7 ust. 2 i 4 

uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. W 

związku z tym, iż zgodnie z przepisem art. 122 ustawy o finansach  publicznych 

uchwała budżetowa może być w szczególnie uzasadnionych przypadkach 

uchwalona do 31 marca roku budżetowego, proponuję Wysokiej Radzie by 

wyjątkowo w stosunku do projektu budżetu na 2004 rok terminy na wydanie 

opinii przez komisje rady ustalić tak jak w § 2 projektu uchwały. Tak ustalone 

terminy pozwolą na uchwalenia budżetu w terminie nie później niż do dnia 15 

lutego 2004 r. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan 

Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. (uchwała nr 15/49/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XIII/85/03 Rady Powiatu w sprawie ustalenia terminów na 

wydanie przez komisje rady opinii o projekcie budżetu powiatu na 2004 rok 

została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  

 

Ad. 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2003 rok przedstawiła 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak. Poinformowała, że zmiany budżetu po 

stronie dochodów dotyczą : 
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1. Zwiększenia dochodów  z tyt.  pomocy finansowej z Gminy Piaski                  

i z  Gminy Gostyń na zakup AKTYLIZY dla SP ZOZ w Gostyniu               

po 4.000 zł  = 8.000 zł - dz. 750 rozdz. 70520  par. 271. 

2. Zwiększenia dochodów tyt. odpisu  środków PFRON na obsługę zadań           

o kwotę 7.000 zł w związku ze zwiększeniem odpisu procentu z 2%             

do 2,5% - dz. 853 rozdz. 85324  par. 097. 

3. Zwiększenie dochodów z tytułu wpłaty zaliczki z Cukrowni  na pokrycie 

kosztów sporządzenia ekspertyzy zleconej  przez Inspektora Nadzoru 

Budowlanego w kwocie 10.300 zł dz. 750 rozdz. 75020 par. 097. 

Natomiast zmiany budżetu po stronie wydatków dotyczą:      

1. Zwiększenia wydatków na dotację dla  SP ZOZ w Gostyniu - 8.000 zł - 

dz. 851 rozdz. 85111  par. 2560. 

2. Zwiększenia wydatków dla Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie na  

obsługę zadań  z  PFRON - 7.000 zł - dz. 853 rozdz. 85318 par. 4300. 

3. Zwiększenia wydatków na pokrycie kosztów sporządzenia ekspertyzy 

zleconej przez Inspektora Nadzoru Budowlanego w kwocie 10.300 zł dz. 

710 rozdz. 71015 par. 4300. 

4. Rozdysponowania rezerw – dział 758 rodz. 75818 na:  

- na brakujące kwoty na płace i pochodne w szkołach - 63.500 zł,  

- na nagrody z okazji Dnia Nauczyciela - 15.100 zł, 

- na brakujące wynagrodzenia w Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej - 2.352 zł, 

-   na sfinansowanie 1 numeru kwartalnika „Impuls” wydawanego 

przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną - 900 zł, 

- na wynagrodzenie sprzątaczki w PCPR - 3.300 zł, 

- na brakujące kwoty nagród w DPS  z Okazji Dnia Pracownika 

Socjalnego - 25.881 zł,  

- na zrefundowanie wydatków na urządzenie pralni po kotłowni w 

DPS w Zimnowodzie - 8.000 zł,  
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- na zakup oleju i odzieży dla mieszkanek w DPS Rogowie 10.000 

zł.  

5. Przeniesienia wydatków inwestycyjnych  z zadania  „Hala sportowa przy 

ZSOiZ w Pogorzeli” -  40.000 zł par. 6050  na zakup koszy najazdowych 

do hali  par. 6060. 

6. Przeniesienia wydatków inwestycyjnych  z zadania  „Hala sportowa przy 

ZSOiZ w Pogorzeli” -  20.000 zł par. 6050 i z zadania „Rozbudowa 

Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu”, z kwoty pozostałej  po przetargu 

na dokumentację - 5.000 zł -  na modernizację izby przyjęć i zakup 

sprzętu w SP ZOZ w związku z  przejęciem zadań związanych 

z udzielaniem ambulatoryjnej pomocy doraźnej - 25.000 zł – dział 851 

rozdz. 85111 par. 6220. 

7. Przeniesienia wydatków  przeznaczonych na zakup sprzętu dla centrum 

powiadamiania ratunkowego z planu wydatków w Starostwie z działu 851 

rozdz. 85141  dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

45.000 zł dział 754 rozdz. 75411 par. 6060. 

8. Przeniesienia wydatków w PZD z par. 4300 zakup usług pozostałych – 

23.196 zł na: wykup gruntu pod drogę w Podrzeczu - 1.825 zł par. 6060, 

zwiększeniem wydatków inwestycyjnych związanych z przełożeniem 

chodnika w Bodzewku  -19.096 zł par. 6060 i na wydatki BHP dla 

pracowników zatrudnionych w ramach robót publicznych – 2.275 zł par. 

3020.  

9. Przeniesienia wydatków  bieżących w DPS w Chumiętkach 1.564 zł na  

wydatki  inwestycyjne  w związku z wyższymi kosztami adaptacji 

pomieszczeń po pralni dział 853 rozdz. 85302 par. 6050.  

10. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami jednostek 

budżetowych.  

W załączniku „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych”  należy dokonać 

zmian w związku ze zmianami   wydatków na zadania inwestycyjne jak wyżej.  
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Zarząd proponuje również, w związku z wystąpieniem dyrektora SP ZOZ o 

zwiększenie kwoty poręczenia kredytu do 1.000.000 zł, w paragrafie 8  pkt. 2 

uchwały budżetowej określającym maksymalną kwotę poręczeń udzielanych 

przez zarząd w ciągu roku budżetowego, kwotę 500.000 zł zastąpić  kwotą 

1.000.000 zł.    

Ponadto Skarbnik poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 30 

października br. przyjął autopoprawkę do uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie na 2003 r. Zmiana w planowanych 

dochodach dotyczy: 

- zwiększenia po stronie planowanych dochodów z tytułu darowizny 

na bezpieczeństwo publiczne dz. 750 rozdz. 75020 § 096- 10.000 

zł, 

- zwiększenia środków z Ministerstwa Edukacji Narodowej i sportu 

o kwotę 300.000 zł na rok 2003 na dofinansowanie budowy hali 

sportowej w Krobi z kwoty przyznanej na rok 2004.  

Zmiany po stronie planowanych wydatków dotyczą: 

- zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych: 

§ z zadania pn. „Modernizacja budynku Zespołu Szkół 

Specjalnych w Brzeziu” o kwotę 2.000 zł- dz. 801 rozdz. 

80111 §6050, 

§ z zadania pn. „Modernizacja łaźni przy sali gimnastycznej w 

ZSO w Gostyniu” o kwotę 2.000 zł- dz. 801 rozdz. 80120  

- zwiększenia wydatków na wymianę okien w budynku internatu 

ZSR w Grabonogu- 10.000 zł dział 801 rozdz. 80111 § 6050 

- przeniesienia planu wydatków z działu 630 Turystyka – 5.500 zł do 

działu 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziału 

92120 Ochrona i konserwacja zabytków – na remont dachu 

budynku na Św. Górze- 4.400 zł, rozdziału 92108 Filharmonie, 

orkiestry, chóry i kapele- na zakup instrumentu dla orkiestry w 
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Poniecu- 800 zł oraz rozdziału 92195 Pozostałą działalność- na 

dofinansowanie Konkursu Recytatorskiego im. Kaspra 

Miaskowskiego”- 300 zł, 

- zwiększenia planu wydatków na remont budynku Komendy Policji- 

10.000 zł dział 754 rozdz. 75405 par. 4270, 

- przesunięcia planu wydatków pomiędzy paragrafami w Zespole 

Szkół Specjalnych w Brzeziu i w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu, 

- zwiększenia planu wydatków na zadanie „Hala sportowo- 

widowiskowa dla ZSOiZ w Krobi” 300.000 zł o kwotę z środków 

MENiS z roku 2004.  

Wobec powyższego należy dokonać następujących zmian w załącznikach: 

1. w załączniku Nr 1- Zmiany w planie dochodów- zwiększyć dochody: 

- w dziale 750 Administracja Publiczna, rozdziale 75020- Starostwa 

Powiatowe, par. 096 Otrzymane spadki, zapisy i darowizny w 

postaci pieniężnej- 10.000 zł, 

- w dziale 801 Oświata i wychowanie rozdziale 80130 Szkoły 

zawodowe par. 629- środki na dofinansowanie własnych inwestycji 

gmin (związków gmin), powiatów (związków powiatów), 

samorządów województw pozyskane z innych źródeł. 

2. w załączniku Nr 2- Zmiany w planie wydatków: 

- zmniejszyć plan wydatków w dziale 630 Turystyka rozdziale 63095 

Pozostała działalność o kwotę 4.900 zł w § 4210 i o kwotę 600 zł w 

§ 4430, 

- zwiększyć plan wydatków w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne 

i ochrona przeciwpożarowa rozdziale 75405 Komendy Powiatowe 

Policji § 4270 usługi remontowe- 10.000 zł i dokonać przesunięć 

pomiędzy paragrafami wydatków w rozdziale 75411 Komendy 

Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej, 
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- zmniejszyć plan wydatków  w dziale 801 Oświata i wychowanie 

rozdziale 80111 Gimnazja specjalne § 6050 Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych o kwotę 8.000 zł, 

- zmniejszyć plan wydatków w dziale 801 Oświata i wychowanie 

rozdziale 80120 Licea ogólnokształcące § 6050 Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 2.000 zł, 

- zwiększyć plan wydatków w dziale 801 Oświata i wychowanie 

rozdziale 80130 Szkoły zawodowe § 4270 Zakup usług 

remontowych o kwotę 10.000 zł,  

- zwiększyć plan wydatków w dziale 801 Oświata i wychowanie 

rozdziale 80130 Szkoły zawodowe § 6050 Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych o kwotę 300.000 zł,  

- dokonać przesunięć pomiędzy paragrafami wydatków bieżących w 

rozdziałach 80102 Szkoły podstawowe specjalne, 80111 Gimnazja 

specjalne, 80134 Szkoły zawodowe specjalne, 

- zwiększyć plan wydatków w dziale 921 Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego rozdziału 92120 Ochrona i konserwacja 

zabytków o kwotę 4.400 zł, rozdziale 92108 Filharmonie, orkiestry, 

chóry i kapele- o kwotę 800 zł i w rozdziale 92195 Pozostała 

działalność- o kwotę 300 zł. 

3. w załączniku nr 3 „Wykaz inwestycji jednostek budżetowych 

finansowanych z budżetu powiatu” należy dokonać zmian: 

- w pozycji nr 4 „Hala Sportowo- Widowiskowa dla ZSOiZ w 

Krobi” w kol. 7 kwotę 695.000 zł zastąpić kwotą 995.000 zł. w kol. 

8 kwotę 517.000 zł zastąpić kwotą 217.000 zł. w kol. 13 kwotę 

600.000 zł zastąpić kwotą 900.000 zł,  

- w pozycji  nr 5 „Modernizacja budynku Zespołu Szkół Specjalnych 

w Brzeziu” w kol. 6,7 i 12 kwotę 15.000 zł zastąpić kwotą 13.000 

zł, 
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- w pozycji nr 6 „Modernizacja łaźni przy sali gimnastycznej ZSO w 

Gostyniu” w kol. 6,7 i 12 kwotę 47.000 zł zastąpić kwotą 45.000   

zł,  

- w pozycji nr 11 „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w 

Brzeziu” w kol. 7 i 12 kwotę 45.000 zł zastąpić kwotą 39.000 zł. 

4. W związku z propozycją zwiększenia kwoty poręczenia kredytu do 

1.000.000 zł, paragraf 4 projektu uchwały otrzymuje brzmienie: „Paragraf 8 

ust. 2 uchwały Nr IV/22/03 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 6 lutego 

2003 roku w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2003 r. otrzymuje 

brzmienie: „Określa się maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez 

Zarząd w ciągu roku budżetowego do wysokości 1.000.000 zł”.  

Paragrafy 4,5,6 otrzymują kolejno numery 5,6,7. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 

Pan Józef Śląski poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie (uchwała nr 15/46/03 z dnia 27 października 2003 r.) 

 

Radny Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, iż jest przeciwny zaciąganiu 

przez szpital kredytu, który może jeszcze bardziej pogorszyć- i tak już 

niedobrą- kondycję finansową szpitala. Rozwiązanie to nie jest dobre- 

zdaniem radnego powinno się dążyć ku dalszym rozmowom ze związkami 

zawodowymi i pracownikami w sprawie rozłożenia spłat zadłużenia na raty. 

Ponadto powinno dążyć się ku dalszemu rozwojowi szpitala, a uzyskane 

dochody przeznaczyć na jego modernizację bądź budowę nowego.   

Natomiast zaciągnięcie kredytu spowoduje, że zagrożone będą miejsca 

pracy osób, które zaległych pieniędzy się domagają.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zwróciła się do Przewodniczącego, aby głosu 

w powyższej sprawie udzielił Dyrektorowi SP ZOZ w Gostyniu lub 

księgowej.  
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Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że poprzez Radę Społeczną 

działającą przy SP ZOZ w Gostyniu, zwrócił się do samorządu 

powiatowego o zabezpieczenie kredytu w wysokości 1 mln zł na zapłatę 

części zaległych trzynastek. W informacji pisemnej przekazanej radnym 

została przedstawiona głównie sytuacja finansowa szpitala, a nie ogólnie 

całego szpitala. Ubiegły rok szpital zakończył dość znaczną stratą 

finansową-3.792.000 zł. Na stratę składały się głownie nie wypłacone tzw. 

„zaległe trzynaste pensje”  za rok 2001 i 2002. Zgodnie z Kodeksem Pracy 

pracownik nie może zrzec się wynagrodzenia a trzynasta pensja stanowi 

również składnik wynagrodzenia. Dyrektor powiedział, że w momencie 

objęcia przez niego stanowiska rozpoczął rozmowy i negocjacje                           

z organizacjami związkowymi. Na dzień dzisiejszy zobowiązania z tytułu 

nie wypłaconych trzynastek wynoszą ok. 3.100.000 zł. Stwierdził, że 

podobnie jak radny Pan Pospieszyński, uważa, że kredyt powinien zostać 

przeznaczony na modernizację i remont szpitala. Jednak okazuje się, że 

rozmowy ze związkami zawodowymi i bezpośrednio pracownikami nie 

przyniosły spodziewanego efektu. Jeżeli udało się cokolwiek uzyskać, to to, 

że pracownicy poprzez swoje organizacje związkowe wyrazili zgodę na to, 

aby pierwsza rata spłaty trzynastek za rok 2000 mogła być wypłacona w 

trzech miesięcznych ratach bez odsetek. Na dziś jest to kwota ok. 540.000 

zł. Dyrektor powiedział, że można zadać sobie pytanie, co by się stało, 

gdybyśmy tego nie wypłacili. Stwierdził, że widzi determinację za strony 

pracowników- próby negocjacji czy stwierdzenia, że szpital może zostać 

zlikwidowany, nie przyniosły spodziewanych efektów. Jedyne efekt to 

wypłata ww. kwoty 540.000 zł w formie nagrody za 2000 rok. Dyrektor 

powiedział, że obawia się, iż pracownicy złożą pozwy do sądu o wypłatę 

zaległych trzynastek- podobnie jak zrobili to pracownicy z którymi szpital 

rozwiązał umowę o pracę. W takim przypadku szpital zostałby zmuszony do 
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spłaty zaległych trzynastek wraz z odsetkami za okres trzech lat. Dyrektor 

poinformował, że podczas ostatniego posiedzenia Rady Społecznej 

przedstawił program naprawczy szpitala. W bieżącym roku zmniejszone 

zostały koszty funkcjonowania szpitala o kwotę ok. 1.700.000 zł i dotyczyły 

w zasadzie tylko kosztów rzeczowych- jest to 1/3 kosztów, które szpital 

ponosi na swoją działalność. Program naprawczy przewiduje dalsze 

oszczędności, w tym  również rzeczowe, co będzie się wiązało ze 

zmniejszeniem zatrudnienia. Dyrektor zaznaczył, że zmniejszenie 

zatrudnienia będzie dotyczyło głównie grupki osób, którym przysługują już 

świadczenia przedemerytalne. Ponadto Pan Janiszewski zaznaczył, że 

proponowane przez niego zmiany, doprowadzą do poprawy sytuacji 

gostyńskiego szpitala. Aby jednak tego dokonać potrzebuje wsparcia 

zarówno ze strony współpracowników, jak i organu założycielskiego, jakim 

jest powiat.         

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk zapytał, na co zostanie 

przeznaczona kwota w wysokości 440.000 zł. 

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że kwota ta 

zostanie przeznaczona na pokrycie zobowiązań, w tym zobowiązań z tytułu 

zaległych trzynastek. 

Radny Pan Kazimierz Musielak powiedział, że chciałby również poznać 

opinię Rady Społecznej co do planowanego przez SP ZOZ kredytu.  

Etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma, będący równocześnie 

Przewodniczącym Rady Społecznej działającej przy SP ZOZ  

poinformował, że Rada zaopiniowała zaciągnięcie kredytu pozytywnie, choć 

nie jednogłośnie.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zwróciła się do Dyrektora o przedstawienie 

informacji na temat prowadzonych rozmów w dniu dzisiejszym w Poznaniu 

na temat przyszłości szpitala.  
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Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że uczestniczył 

w spotkaniu z Ministrem Zdrowia Panem Leszkiem Sikorskim, które odbyło 

się w Poznaniu i miało na celu omówienie aktualnych sytuacji w zakresie 

przygotowywania kontraktów na udzielanie świadczeń medycznych na rok 

2004 i zajęcie stanowiska w tej sprawie. Sytuacja jest bardzo trudna                       

i skomplikowana. Po rozmowach z ministrem i przedstawieniu programu                 

i planu finansowego oddziału wielkopolskiego na przyszły rok, pracodawcy 

stwierdzili, że konieczne są dalsze negocjacje, mające na celu 

zliberalizowanie warunków umów. Minister zapewnił, że w przyszłym roku 

oddział wielkopolski Narodowego Funduszu Zdrowia będzie miał środki 

finansowe w wysokości wyższej, aniżeli w tym roku. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik powiedziała, że jest radną pierwszą 

kadencję, ale czuje się tak, jak gdyby sama tych strat narobiła. Zapytała, czy 

w tamtym czasie działała jakaś komisja finansów i zajmowała się 

sprawdzaniem stanu finansowego szpitala. Stwierdziła, że nie potrafi się 

pogodzić z tym, że za straty spowodowane złym gospodarowaniem 

pieniędzmi nie udziela odpowiedzi osoba, która miała bezpośredni wpływ 

na zaistniałą sytuację szpitala. Zapytała, czy w ubiegłym roku szpital już 

przynosił straty i jeżeli tak, to dlaczego już wtedy nie podjęto żadnych 

kroków.  

Etatowy członek Zarządu Pan Marek Podyma powiedział, że w ubiegłej 

kadencji nie był członkiem Rady Społecznej. Co do odpowiedzialności 

finansowej zarządzającego – to zgodnie z podpisaną umową z ówczesnym 

wojewodą- trudno myśleć o wyciągnięciu jakiś sankcji finansowych. Powiat 

Gostyński przeprowadził kontrolę działalności szpitala w zeszłym roku, w 

wyniku której stwierdzono szereg nieprawidłowości i jedyne co można 

zrobić w takiej sytuacji- to wystąpić z wnioskiem o naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych.  Nie można natomiast zobowiązać dyrektora do 

zapłacenia 3 czy 4 mln zł.    
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Radny Pan Andrzej Czupryński powiedział, że członkiem Rady Społecznej 

jest już drugą kadencję. Zwrócił uwagę, że gostyński szpital ma jedno z 

najmniejszych zadłużeń w stosunku do innych szpitali. Stwierdził, że za 

zaistniałą sytuację nie można winić tylko byłego dyrektora.  

Starosta Pani Elżbieta Palka zabierając głos, nie zgodziła się z 

przedmówcą- radnym Panem Andrzejem Czupryńskim. Stwierdziła, że dług, 

który powstaje poza naszym szpitalem, jest faktycznie innym długiem, niż 

ten dług, który zaistniał w naszym szpitalu. W gostyńskim szpitalu zaistniał 

dług w wyniku błędu, który został zauważony przez Państwową Inspekcję 

Pracy w roku ubiegłym. Gdyby wtedy zareagowano odpowiednio- rok 2003 

zostałby uratowany, tak się jednak nie stało.  

Radny Pan Andrzej Czabajski powiedział, że również jest drugą kadencję 

członkiem Rady Społecznej. Powiedział, że gdyby poprzedni dyrektor- Pan 

Wache- wypłacił trzynastki, a nie wypłacił innych należności wynikających 

z ustawy- to zadłużenie byłoby jeszcze większe. Większość szpitali w 

Polsce właśnie z tego powodu ma poważne problemy finansowe. Radny 

zgodził się z Dyrektorem szpitala Panem Janiszewskim, iż dług należy 

spłacić i próbować uratować gostyński szpital. Jeżeli w chwili obecnej nie 

poczynimy odpowiednich kroków, to zagrożenie likwidacją szpitala będzie 

coraz większe. 

Radny Pan Andrzej Pospieszyński  zwrócił uwagę na postawę 

pracowników, którzy mówią, iż jeżeli nie otrzymają swoich trzynastek to 

pójdą do sądu. Zaapelował, aby spłatę rozłożyć w czasie- ludzie otrzymają 

swoje pieniądze trochę później a przynajmniej będą mieć pewne miejsca 

pracy. Zwrócił uwagę, że do tej pory ludzie otrzymywali swoje 

wynagrodzenia w czasie, błędy były w papierach, a pensje pracowników 

tutejszego szpitala nie były mniejsze niż w innych szpitalach. 
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Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2003 rok 

została przyjęta w wyniku głosowania- 13 głosów „za” przy 2 głosach 

„przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się.  

 

Uchwała Nr XIII/81/03 Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu i w 

budżecie powiatu na 2003 rok została podjęta w wyniku głosowania- 13 

głosów „za” przy 2 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Ad. 9 

Informację o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej 

Janiszewski.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Dyrektor Pan Maciej Janiszewski przedstawił również pokrótce założenia 

programu naprawczego gostyńskiego szpitala. Jednym z nich jest 

zmniejszenie liczby łóżek o ok. 30%, co spowoduje również zmniejszenie 

zatrudnienia we wszystkich grupach zawodowych. Wg wstępnych symulacji 

przewiduje się zmniejszenie zatrudnienia o ok. 15- 20 osób. Kolejne 

założenia związane są z likwidacją stanowisk kierowniczych w administracji 

oraz z zracjonalizowaniem gospodarki lekami. Powołano zespół 

terapeutyczny, który do końca roku opracuje szpitalna listę leków, co z kolei 

umożliwi oszczędności w wysokości ok. 15 tysięcy miesięcznie- obecnie 

szpital wydaje na leki rocznie 1.100.000 zł. Ponadto planuje się stosowanie 

w szerszym zakresie nowoczesnych technik medycznych, skrócenie czasu 

pobytu oraz zmniejszenie kosztów hospitalizacji pacjentów. Dyrektor 

poinformował, że w przyszłym roku chciałby prowadzić wspólną z kilkoma 

innymi szpitalami politykę zakupów, której celem byłoby oddziaływanie na 
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dostawców.  Dodatkowe wpływy ze sprzedaży świadczeń medycznych mały  

by dotyczyć przede wszystkim badań diagnostycznych oraz wykorzystania 

szpitala w Poniecu, dla pacjentów, którzy zechcą zapłacić za pobyt w tym 

szpitalu. Narodowy Fundusz Zdrowia wychodzi naprzeciw takim szpitalom, 

jak gostyński, ponieważ świadczenia w zakresie diagnostyki mogą być 

wykonywane tylko przez placówki spełniające pewne określone standardy. 

Gostyński szpital spełnia wymogi tych standardów. Już w tej chwili zostało 

podpisanych kilkanaście umów z Niepublicznymi Zakładami Opieki 

Zdrowotnej, co może przynieś dodatkowe wpływy w wysokości ok. 47.000 

zł miesięcznie. Dyrektor poinformował, że zmniejszające się koszty 

powodują, że zmniejsza się również strata zakładu, która w I kwartale 

2003r. wynosiła 437 tys. zł, natomiast na koniec III kwartału wynosiła 

234tys. zł.    

Radny Pan Andrzej Pospieszyński w związku z informacją Dyrektora 

dotycząca planowanego zmniejszenia łóżek o 30 % zapytał, na których 

oddziałach planuje się zmniejszenie łóżek i czy nie spowoduje to w efekcie 

sytuacji odsyłania pacjentów do innych szpital- dotyczy to szczególnie 

oddziału wewnętrznego oraz chirurgii.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że ilość łóżek, 

jaka jest potrzebna mieszkańcom powiatu gostyńskiego, będzie w 

najbliższych tygodniach przedmiotem analiz. Stąd też nie wiadomo jeszcze, 

jaki będzie stan łóżek na poszczególnych oddziałach z początkiem stycznia 

2004 roku. Dyrektor zapewnił, że ilość łóżek na pewno nie zostanie 

zmniejszona na oddziałach internistycznym i chirurgicznym.  

Radny Pan Kazimierz Dworecki zwrócił uwagę, iż mówiąc o zastosowaniu 

nowoczesnych technik medycznych dyrektor założył pewne oszczędności. 

Tymczasem radny zauważył, że wprowadzanie ich powinno wiązać się z 

zakupem nowoczesnego sprzętu i dodatkowymi kosztami.  
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Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, iż stosowanie 

nowoczesnych metod wiąże się z zastosowaniem laparoskopów w zabiegach 

chirurgicznych i ginekologicznych. Na dzień dzisiejszy wykonuje się 

średnio miesięcznie 5 zabiegów laparoskopowych, gdy tym czasem zabiegi 

takie skracają pobyt pacjenta w szpitalu i tym samym dają oszczędności. 

Również zwrócona zostanie uwaga na skrócenie procesu diagnostycznego.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk 

poinformował, że komisja zaopiniowała informacje pozytywnie (uchwała nr 

13/38/03 z dnia 27 października 2003 r.)  

 

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, czy zmiany związane z gospodarką 

lekami maja związek z działalnością przyszpitalnej apteki. Ponadto radny 

zapytał, czy rozważono możliwość świadczenia usług rehabilitacyjnych w 

szpitalu w Poniecu.   

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że Narodowy 

Fundusz Zdrowia nie zamierzał zawierać umów na świadczenia z zakresu 

opieki długoterminowej, a w szczególności opieki długoterminowej dla osób 

przewlekle chorych. Ponieważ w okresie kilku ostatnich lat opieka 

długoterminowa stała się szczególnie modna, decyzje Funduszu były 

krytykowane i oprotestowane. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo, jakie środki 

przekaże Fundusz na działalność tego typu oddziału. Należy zastanowić się 

nad dalszym losem szpitala w Poniecu, począwszy od roku 2005, tym 

bardziej, że NFZ zakłada, że będzie zawierał umowy tylko w przypadku, 

jeżeli nastąpi wzrost świadczeń medycznych- a więc nie opieka 

długoterminowa, a oddział rehabilitacji neurologicznej, rehabilitacji 

ruchowej itp. Obecnie NFZ ustalił bardzo niską stawkę za tzw. punkt w 

zakresie rehabilitacji pacjenta.  
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Odpowiadając na pytanie dotyczącej gospodarki lekami, dyrektor wyjaśnił, 

że powołany komitet terapeutyczny ma zająć się wszystkim tym, co dotyczy 

gospodarki lekami- a więc sprawy farmaceutów, zamówień, sprawa 

utrzymywania odpowiednich zapasów, sprawa reagowania oddziałów na to, 

co dzieje się w aptece.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że jako członek Zarządu 

Powiatu uczestniczył w przesłuchaniach konkursowych kandydatów na 

stanowisko dyrektora SP ZOZ w Gostyniu. Stwierdził, że Pan Janiszewski 

oferował wówczas zwiększenie usług, zapytał- czy więc teraz zamierza się z 

tego wycofać. Radny zapytał jak zmniejszenie kosztów rzeczowych odbije 

się na jakości obsługi pacjentów. Zapytał również, ilu obecnie jest 

zatrudnionych w szpitalu emerytów i rencistów a kto zostanie zwolniony. 

Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu Pan Maciej Janiszewski powiedział, że 

absolutnie nie wycofuje się ze swoich zobowiązań, a zmniejszenie 

wydatków rzeczowych nie oznacza, że nastąpi zmniejszenie ilości 

pacjentów. Zwrócił uwagę, że skrócenie czasu pobytu pacjenta w szpitalu 

nie oznacza mniejszej ilości pacjentów. Wydatki rzeczowe nie dotyczyły 

ilości pacjentów- dotyczyły natomiast świadczeń diagnostycznych, jakie 

będą udzielane po to, aby zwiększyć wpływy dla funkcjonowania naszej 

placówki. Dyrektor zapewnił, że w gostyńskim szpitalu nie zdarzył się 

przypadek, aby pacjent nie został przyjęty do szpitala z powodu braku 

miejsc- były inne powody natury merytorycznej. Jeżeli utrzymane zostaną 

zasady zawierania kontraktów na świadczenia medyczne w przyszłym roku, 

to być może te możliwości również zaistnieją. Zmieniają się zasady 

płatności za usługi- do tej pory NFZ płaci w zależności od tego- nie na co 

pacjent choruje- tylko w zależności od czasu pobytu. W przyszłym roku 

NFZ stawia szpitale w trudnej sytuacji- gdyż będzie płacił w zależności od 

tego, co szpital leczy, na jaką jednostkę chorobową zgłasza się pacjent do 

szpitala. Odpowiadając na drugie pytanie radnego Wachowiaka, dyrektor 
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poinformował, że obecnie w szpitalu pracuje ok. 3-4 rencistów czy 

emerytów. W dwóch przypadkach jest to sytuacja przymusowa- trudno 

znaleźć osoby o takich kwalifikacjach.             

Radny Pan Jerzy Giernalczyk w związku z przejęciem kolumny 

transportowej pogotowia ratunkowego przez nową firmę, zwrócił się do 

dyrektora o ocenę pracy tej firmy. 

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że obserwacje są 

pozytywne, firma „FALK” wywiązuje się ze swoich zobowiązań. Na terenie 

Gostynia dysponuje trzema samochodami sanitarnymi, wyposażonymi w 

standardzie, jaki był wymagany.  

Radny Pan Andrzej Czupryński poinformował, że w dzisiejszym wydaniu 

„Rzeczpospolitej” jest artykuł, w którym pisze się, że szpitalom przy 

obecnych kontraktach będzie się opłacało przetrzymywać chorych w 

szpitalach jak najdłużej.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski  powiedział, że NFZ określił 

procedury medyczne, które mogą być wykonywane w szpitalach i określił 

warunki, jakie muszą być spełnione po to, żeby te procedury mogły być 

wykonane. Do tej pory płatność odbywała się na zasadzie ilości czasu, jaki 

pacjent przebywał w szpitalu. Były sytuacje, kiedy pacjent mógł wyjść ze 

szpitala po jednym dniu pobytu, ale szpitalowi opłacało się przetrzymać 

pacjenta jeszcze kilka dni. Jeżeli chodzi o koszty- to w ich skład wchodzą 

pewne stałe koszty, które nie ulegną zmianie bez względu na ilość 

wykonanych przez szpital procedur. 

Asystent posła Wojtkowiaka Pan Grzegorzewski zapytał, czy planowane 

zwolnienia w gostyńskim szpitalu obejmą również pielęgniarki.       

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że zwolnienia 

obejmą zapewne również pielęgniarki.                

Asystent Posła Wojtkowiaka Pan Grzegorzewski  powiedział, że w 

rozmowach z ugrupowaniami, które są w szpitalu, uzyskał informację, że 
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latem pielęgniarki nie otrzymywały urlopów wypoczynkowych ze 

względów na to, że nie miałby kto pracować. Stąd też istnieje obawa, czy 

należy zwalniać personel pomocniczy. Ponadto Pan Grzegorzewski wrócił 

do sprawy zmiany właściciela kolumny sanitarnej.  Powiedział, że podczas 

ostatniej sesji mówiono, że firma „FALK” jest tańsza, ale nikt nie zapytał 

jakim kosztem. Zapytał, czy Dyrektor rozmawiał z kierowcami- zasiłek dla 

bezrobotnych z Powiatowego Funduszu Pracy jest większy, niż ich pensje. 

Powiedział, iż należy się zastanowić, czy warto było sciągać tę firmę, czy 

nie lepiej trzeba było trzymać się Pana Markowskiego, który godnie płacił 

kierowcom. 

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski  powiedział, że są dziedziny w 

szpitalu, w których praca jest nie tak zorganizowana. Jakość opieki nie 

zawsze zależy od ilości personelu. Stwierdził, że może zapewnić, że są 

szpitale, gdzie pielęgniarek i innych pracowników jest mniej a jakość 

świadczonych usług naprawdę jest wyższa. Odpowiadając na pytania 

dotyczące kierowców karetek potwierdził, że są biedni, ale gdyby było 

inaczej, nie prosił by dzisiaj radnych o kredyt. Na dzień dzisiejszy zadaniem 

dyrektora jest zapewnić jakość świadczeń medycznych jak i przede 

wszystkim – przetrwanie szpitala. Stąd też podejmuje takie działania, aby 

koszty funkcjonowania szpitala były jak najniższe. Zaznaczył również, że 

nie on ustala stawki dla kierowców. Powiedział również, że zachęcał Pana 

Markowskiego do udziału w przetargu, ponieważ szpital był zadowolony z 

jego świadczeń.  

 

Ad. 10 a) 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił informację Starosty 

Gostyńskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków 

zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników 

jednostek organizacyjnych powiatu oraz osoby wydające z upoważnienia 
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starosty decyzje administracyjne w indywidualnych sprawach z zakresu 

administracji publicznej.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Curyk przedstawił informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Powiatu Gostyńskiego.   

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto Przewodniczący poinformował, że wpłynęła informacja Wojewody 

Wielkopolskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez Starostę 

Panią Elżbietę Palkę oraz Przewodniczącego Rady. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11, 12 i 13) 

W punktach 11) „Udzielanie odpowiedzi na zapytania radnych”, 12) 

„Wnioski i oświadczenia radnych” oraz 13) „Wolne głosy” nie zabrano 

głosu. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Curyk zamknął XIII posiedzenie Rady Powiatu o godz. 20:00. 

 

 

 

 

 

Protokołował 

Mariusz Duda 
 

 


